

ပါးဆူညါ

GO FORWARD

ပုဂံကညီဘျာထံခဝုရှာန်အတိပရာ



ယွမ်းဘဉ်စီမိဂ္ဂနကိး
ထီဉ်ယာဘဉ်မနုလဉ်.
စံးဘဉ်ပုအံဉ်စရလးဖိ
ဒ်သီးကလဲတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂မိၤ.၁၄:၁၅.

လိမၢ်ရး ၂၀၂၁

တၢ်ဂျၢ် ၃ နီဉ် ၃ လိမၢ်ရး ၂၀၂၁ နီဉ် Vol. 73 No. 3 March 2021



လိမၢ်ရး (၂၀)သီ “ထီလဉ်မုၢ်နံၤ”



ပျာကညိဘျာထံဝဂ္ဂဇာန် ၂၀၂၁ နှင့် တက်တော်ထူ

လာထိပ်ပွဲ၊ ထိပ်လာ ခရစ်ဇာတက်မေထုတ်ပွဲ၊ ဇာပူ၊
သီ၊ ၈:၃၁-၃၆, ရိုမာ ၈:၃၇-၃၉, ၂တံ၊ ၄:၇-၈, ယရှါ ၆၁:၁-၃



အဲဒါထက်တက်ကွဲ

တက်ကီတက်ခဲ တက်နးတက်ဖိုင်ဒီး တက်လီယုလီယုပုးအိုင်ဝဲလာ မှ်မဆါတနံအံအါမးလီ၊ တက်လဲဒီဖျီ တက်ဘန်ယိန်အပူ၊ ပမှ်ဆိကမိန်ကွယွအဘျးအဖိုင် အိုင်ဝဲလာပကီ ကိးမှ်နံနံလီ၊ တက်ယံးတက်စု၊ ကအိုင်ဝဲ ဒ်လဲဘန်ဆန်၊ ပဘန်စံးဘျးစံးထီပတြာယွ အလီအိုင်သပှ်တက်လီ၊

ဒ်ပုကွဲးတက်သးဝံပိုင်အိုင်ဝဲဒီး ပနာဟူပုသးဝံထီ မှ်ဘန်မှ်မှ်ဂု၊ မှ်ဘန်ဖိုင်မှ်ဂု ထီဘိပဘန် စံးဘျးယွလီ၊ ပကလဲဒီဖျီဘန်တက်ဒ်လဲဘန်ဆန် မှ်မှ်လာပကစ်ယွအမူဝဲတဂအဂ်အဘါနံ ပတလီ ယံဘန်၊

(၂ကရုံ ၄:၉) “တက်မအာမနးပုဘန်ဆန်ဒီး တက်တလဲသဒ်ဘန်ပုဘန်၊ တက်မလီယံပု ဘန်ဆန်ဒီး၊ ပတဟးဂီဘန်။”

(ဝံယရှါယာ ၅၉:၁) “ကွဲကွဲ၊ တမှ်ဘန်ယွအစုဖိုင်လီတုအအိုင်ကွဲဒိန်ကွဲတက်တသ့ဘန်၊ ဒီး တမှ်ဘန်အနာယာဝဲတုအနာဟူတက်တသ့ဘန်။”

ယွအိုင်ဒီးပု မာစာပုနံလီ၊ ပဝဲလာအမှ် ပုစုကွဲနံကွဲယွပကစ်လာအမူဝဲသ့တဖန်၊ ပဘန်သ့ညါ ပတက်တဒါအလီအိုင် ပတက်မာစာအလီအိုင်ဒ်လီ၊ ဝဲကစ်ခရ်ဟဲနာလာတုယရှါရုလှ်ပု ပုဒီးတက်မနာနံ ပုကီမှ်ကိးပသုထီဒီးစံးဝဲ “စီဒေဝဲအဖိခွါဇာ၊ အိုင်ကွဲဒိန်ကွဲခဲကနံတကွဲ။”

ပုကီမှ်သဂက်ကစ်ခရ် ဒါလီအကူအသီးလာကျဲ၊ ဟ်လီသ့ဒ် ဒီးကလုလီဝဲလာကျဲပုလီ၊ မှ်ပုကီမှ်လာတုလီခရ်နီနီတဖန်လီ၊ အဝဲသ့ သ့ညါဝဲလာ အမှ်တက်အိုင်ကွဲဒိန်ကွဲအကစ် ဒီး တုလီဝဲဒ်လီ၊

တနံအံ ဒီးကိးနံဒီး ပကတုလီကစ်ယွလာမတက်ခဲလက်သ့တဂ လာပသးပုထီဘိတကွဲ၊ ပမှ်တုလီအီလာပသးပု ကိးဆာကတီနံ ပကကလက်ဘန် ပတက်ဒိတဒါအလီ၊ ပတက်သနုအလီ၊ ပတက်မာစာအလီ ဒီး ပကဒီးနံတက်သ့ဂက်သးကျာ လာတနံအံ ဒီးကိးနံဒီးနံလီ၊



နိဂုံးအတတ်ကျွမ်း

တက်သဘုံဘုရား မအသေးလှပထံလီကီပူအိန်ဝဲအါမး ဘုရားဆု လာယွေဘျူးအယ် ပတုယီကဒီးဆူ ၂၀၂၁ နံနံ၊ လါမာ်ရး အပူ ပုဒီးယွေအတတ်ဆိန်ဂုဆိန်ဝါ အဒိန်အအါအယ် အလီအိန်လါ ပကဘုရ်စံးဘျူးစံးထီန်ပတြါအဘျူးအဖိုင် နှံလီ။

ဘူးထီန် လါယနူအါရံ၊ ကလက်အဆာကတီ ပထံဘုရ်လါ Covid 19 တ်ဆါအတတ်ဘုရ်ကတဖန် စုာ လီဝဲအယ် ပအိန်ဒီးတတ်မုာ်လါပကဘါဘုရ်ကတယွေလါ သရိုစါမိ၊ ပကသုးကျဲမာဘုရ်ကတ ပတတ်ရဲတတ်ကျဲတဖန်ဒီး ပကမာဘုရ်ကတ ပကီတတ်အိန်ဖိုင်သုန်တဖန်အယ် ပသးခုဆိဟ်နှံလီ။ ဘုရ်ဆုလာတတ်တဆိကမိန်အပူ သုးမိစီရီတဖန် ပံးနှံဆူ ထံကီတတ်စိတတ်ကမီအယ် တ်သဘုံဘုရ်တဖန် အိန်ထီန်ဝဲအါမး၊ တ်ဘုရ်ယိန်ဘုရ်ဘီတဖန် ဒိန်ဘာပုဒီး ပဘုရ်အိန်ဆိးသကီးလါတတ်ပျဲတတ်ဖုးအပူနှံလီ။ လါတတ်ဂုအံအယ် ထံဖိကီဖိတဖန် ဘုရ်ထီန်ဆူကျဲဖိခိန်ဒီးကီးသတြီထီန် သကီးလါ တ်တီတတ်လါ ဒီးတတ်ယူတတ်ဖိးအဂီၢ်နှံလီ။ ဘုရ်ဆု သုးမိစီရီတဖန်အံ သုန်အသးသိဒိန်ဘာအဝဲ သုန်အယ်၊ အိန်ဒီးတတ်ကုန်အာကုန်သီ အကလုာ်ကလုာ် လါထံဖိကီဖိသုန်တဖန်အဖိခိန်နှံလီ။ ဒ်ပမုာ် ထံဖိကီဖိသုန်တဖန်အသိးလါ တ်သုန်ထီန်ကတထံကီအတတ်ယူတတ်ဖိးအဂီၢ်၊ လါတတ်ဒုးအိန်ထီန်ကတ ထံကီတတ်မုာ်တတ်ခုန်အဂီၢ် ပအိန်ဒီးမုဒါကီးဂလါ ပက ဘုရ်နှံလီမာသကီးနှံလီ။ လါတတ်ဟ်ဖိုင်မာသကီးတတ်အပူ ပမူပဒါတဒ်သိးဘုရ်၊ ပတတ်ခွဲးတတ်ယာ် တဒ်သိးစွာ်ကီးအသိး၊ ပတတ်သုတတ်ဘုရ် ဒီးပတတ်ဂံတတ်ဘါစွာ်ကီး တဒ်သိးဝဲဘုရ်နှံလီ။ တ်အကါဒိန်ကတတ် ပကသုန်ညါထံ ပတတ်ဂံတတ်ဘါ၊ ပတတ်မုာ်တတ်ဒီး မလါပုဒါသကီး ပမူပဒါအဂုာ်ကတတ် လါပလီပကျဲပသနာ်ဒုန်ဝဲအဂီၢ်နှံလီ။

ဒ်ပမုာ်ခရိုင်ဖိသုန်တဖန်အသိး ပသုန်ညါလါပအိန်ဒီးတတ်စုကဝဲပးဒိန် လါအပုဒီးယွေအတတ်စိတတ်ကမီ၊ လါအဆိတ လဲမာနုာ်တတ်သုန် မုာ်ဝဲတတ်ထုကဖန်နှံလီ။ လါတတ်နှံအယ်၊ ဆာကတီဒ်သိးအံ ပဝဲပုာ်စုာ်ကတနုာ်ကတတတ်သုန်တဖန် ပက ဘုရ်သုန်လီပတတ်နုာ်ကံဂါလါယွေအပူ အိန်ဒီးတတ်ထုကဖန်အါအါ၊ သကွဲာ်ကညးယွေဆူဆူ လါပထံကီအတတ်ဆိတလဲ အဂီၢ်နှံလီ။ ဒ်ပုာ်ပုာ်ပုာ်အသိး၊ ပကထီန်ဆူကျဲအဖိအခိန် ဒီးဟ်ဖျါထီန် ပတတ်ကီတတ်ခဲ၊ ပတတ်လိန်ဘုရ်တဖန်ဆူ ဟီန်ခိန်ဒိ ဘုရ်တတ်ကရုကရီ(UN), ထံဂလီကီဂါအမိန်သီရူ(သံရံး)တဖန်ဒီး ပဒိန်ပပုာ်အရူတဖန်မုာ်တတုာ်သနုာ်ကတ, ပကနုာ်လီသကီး ဆူတတ်သဒါအလီဒီး ဟ်ဖျါထီန်ပတတ်ကီတတ်ခဲ၊ ပတတ်လိန်ဘုရ်တဖန် ဆူယွေပကစုာ်အအိန် ဒီဖျါတတ်ထုကဖန်အံနှံတကွာ်။

တတ်အံမုာ်ပမူဒါလါပကဘုရ်မာအါသပုာ်ပုာ်ဒီး မုာ်စွာ်ကီးတတ်စုကဝဲလါ ပတတ်မာနုာ်အဂီၢ်နှံလီ။ မ်ပုာ်ကညီဘျာထံ ခဝဲရုာ်ဖိလံကီးဂလါ ပကဂါလီသကီးတတ်ထုကဖန်အါအါ လါပထံပကီအတတ်မုာ်တတ်ခုန်အဂီၢ်နှံတကွာ်။

သရဲဒိန်ယွေဒုးမူ
နိဂုံး
ပုာ်ကညီဘျာထံခဝဲရုာ်

တက်ပဒ်စီဆုံပျီယံလး တက်ဘါယွးသရိန်



မ့ာ်လကစာ်ယွးအဘျူးအယံ ပဟ်စီဆုံဘၣ် ပျီယံလး သရိန်အံၤ ဝဲ(၁၄.၂.၂၀၂၁)နံၣ် ဂီၤ(၉:၀၀)န့ၣ် ရံၣ်အကတီၢ် န့ၣ်လီၤ. သရိန်ချာတဒီ ပုလးအဟးလီၢ် ဆုၣ်နီၤမ့ာ်ဝဲဒၣ် သရၣ် ဘးရီၤဒီး တၢ်ထုကဖၣ်အိးထီၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ကပီၤမူန့ၣ်လီၤ. တၢ် တံာ်တံာ် သတီၢ်ပျံၤလၢ သးပုၢ်အဲလဲးဇဲဒၣ် ဒီးသရၣ်ပျီမူန့ၣ်လီၤ. ပုၤအိးထီၣ်သရိန်နီၣ်တံာ်ခံၤလၢ ဝဲသရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဖီ ဒီးသးဝံၣ် “ယသး ခုဆဲးဒိၣ်လဲၣ်” တၢ်သးဝံၣ်ဒီး န့ၣ်လီၤဆူသရိန်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သရိန် ပူၤတဒီ ပုၤဟးလီၢ်ဆုၣ်နီၤလၢ ဝဲသရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဖီ ဒီးပုၤအိးထီၣ် တၢ်ဘါလၢသရၣ်မုၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါသရိန် အဂ့ၢ် လၢသရၣ်ဘးရီၤဒီး ပုၤတူထီၣ်တၢ်မၤဘျုးလၢ သရၣ်ဒိၣ် အါစဲက့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၢ်လီၤတၢ်ဆူကမ့ၢ်အအိၣ်န့ၣ် မ့ာ်ဝဲဒၣ် သရၣ်ဒိၣ်ရွၢ်ဘီၣ် ဒီးပုၤစံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ် ထီၣ်သါ(ကီၢ်န့ၣ်ရွဲၣ်)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ်လုၢ်ထီၣ်သရိန်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒု ဒီးပုၤကတီၢ်စံးဘျူးက့ၤတၢ်လၢ နီၢ်သီသံၣ်ဖီ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝံၣ် ပျံၤက့ၤတၢ်ဘါလၢ ထါသးဝံၣ် “ကစာ်ယွးပသ့ၣ်ဟံၣ်အံၤ” ဆိၣ်ဂ့ၤပျံၤတၢ်လၢ သရိန်ဒိၣ်ဘၣ်



ယၣ်မံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျူး ကစာ်ယွးအဘျူးအဖီၣ်ဒိၣ်မးလၢ မၤတၢ်အဒိၣ်အယံလီၤ. မ့ာ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်ဒီး တၢ်ကီၢ်အက လုၢ်ကလုၢ် ဘၣ်ဆၢၣ် တၢ်ဟ်စီဆုံသရိန်တဘျီအံၤ တၢ်မၤကီၢ်ခဲဒီး တၢ်တံာ်တံာ်အိၣ်ဘၣ်. ဟ်စီဆုံဘၣ်သရိန်ယံယံလးလၢ, ဘျုး သကိးဘါသကိးဘၣ်ယွးလၢတၢ်သဘျူးဒီး တၢ်သ့ၣ်ခုသးခုဒီးဒိၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. သရိန်တဖျၢၣ်အံၤ ဂ့ၤဒိၣ်မးဒီး ယံလၢဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢကံၢ်ဘျုးလၢကံၢ်စ့အိၣ်ဝဲဒၣ်အကလီၤ(၃၃၇)ကလီၤညါန့ၣ်လီၤ. ပမ့ာ်ကွၢ်က့ၤတၢ်အိၣ်ဖီတဒီ အိၣ်ဒၣ်(၄၂)ဂၤ ဘၣ်ဆၢၣ် ယွး ဘျူးယံ ဘျီထီၣ်သရိန်ယံယံလးလၢ ဂ့ၤဂ့ၤန့ၣ်ဝဲဒၣ်ယံ စံးဘျူး ကစာ်ယွးအဘျူးဖီၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘါကတီၢ် ပုၤလၢအမၤ ယံမၤလၢတၢ်ဘါလၢ တၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆာတဖၣ်မ့ာ်ဝဲ Violin group, Thunder Wind for Christ, Shining Star, နီၢ်ဖြဲးစဲးဖီ, ဒီးပျီယံလးသးစာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူထီၣ်တၢ်မၤ ဘျုးလၢ ဖုသရၣ်ဒိၣ်အါစဲက့ၣ် ဒီးဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ (၄၇)ကလီၤဘး န့ၣ်လီၤ. ယွးန့ၣ် ဂ့ၤဝဲဒီး အဘျူးအဖီၣ်အတၢ်မ့ာ်တၢ်တီ အိၣ်ဝဲ အစါစါအယၣ်ယၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခရိုင်အိတ်ဖျိုင်တၢ်ဘါဒီးတၢ်ဒီးဘျာထံပဲဖါလဲဝဲတၢ်မာလီၢ်

မ့ၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဘျူးအဖိုင်ယိ ခရိုင်အိတ်ဖျိုင်တၢ်ဘါဒီး တၢ်ဒီးစုၢ်ဒီးဘျာအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မာအီၤဖဲ ပါလဲဝဲတၢ်မာလီၢ် ကီၢ်တက့ၢ် ဖဲ(၁၃.၁၂.၂၀၂၀)န့ၣ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤ မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်လါစ့, ဒီးပုၤဆုၢ်တၢ်ဘါမ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်ဒိၣ်ခါမ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုကဖၣ်အလၢအပုၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်ယဲမ့ၢ်ဝဲ ဒီး တၢ်ထုကဖၣ် ကျၢၤတၢ်လၢ သရၣ်စ့န့ၢ် န့ၣ်လီၤ. ဆိၣ်ဂ့ၤပျီတၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်နီၤအန့ၣ်လီၤ.

အိတ်ဒီးတၢ်ဒီးစုၢ်ဒီးဘျာထံန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဒီးဘျာ တၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်နီၤအန့ၣ် ဒီးပုၤဘျာထံအိတ်ဝဲဒၣ် (၉)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်အိတ်ဘျာကတီၢ် ပုၤဟးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ခါမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်ကိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ယဲမ့ၢ်ဝဲ ဒီးပုၤဟ့ၣ်စပံးထံ မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်နီၤအန့ၣ်လီၤ. ပျီတၢ်ဘါလၢ သရၣ်ဒိၣ်ခါမ့ၢ် အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤပျီတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆၢကတီၢ် မ့ၢ်ကီမ့ၢ်ခဲဘၣ်ဆၣ် ယွၤမၤတၢ်အိတ် အယိ ဒီး စံးဘျူးကစၢ်ယွၤလီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ဘၣ်တၢ်မာအီၤ ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျာအိတ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ယွၤအမံၤကဘၣ် တၢ်စံးပတြၢအစါစါအယၣ်ယၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်စံးဘျူးဆၢဂ့ၤ

သရၣ်ဒိၣ်သံၣ်အိတ်ဒိၣ် ဒီးသရၣ်မုၢ်အ့ၣ်အ့ၣ် တၢ်ဖျီပုၤထီၣ် (၂၅)န့ၣ်, ဖဲလါအ့ၣ်ဖြိုင် (၃၀)န့ၣ်အယိ စံးဘျူးယွၤ ဒီး ဟ့ၣ်မၤဘျာ လဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးယံၢ်ကထိဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျူးဘၣ်သရၣ်ဒိၣ် ဒီး အမၤ လၢအဟ့ၣ်မၤဘျာတၢ်န့ၣ်လီၤ. မံၤသုကအိတ်ဆူၣ်အိတ်ခါ, ပုၤဂံၢ်ပုၤဘါ, ဒီးနံၤသးခုတဘျီအံၤ ကဟဲစိၣ်န့ၢ်သု တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, တၢ်သးခုသးမုၢ်, တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, လၢယွၤအတၢ်မၤအပူၤ သုကမုၢ်လၢ သးခုဘၣ်အါန့ၢ်အန့ၣ် ဒီးချူးန့ၢ်ဘၣ်နံၤသးခုယုၢ်ဒီးဒုၣ်ဖိထၢဖိ, မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ဖဲဖဲထူ ချူးန့ၢ် နံၤအိတ်ဖျိုင်ဆၢဂ့ၤ (၅၅)ဝိတဝီ ဖဲ(၆. ၃. ၂၀၂၁)န့ၣ် ဒီးစံးဘျူးယွၤ လၢမၤတၢ်ပုၤထီၣ် (၂၅)န့ၣ်အယိ ဟ့ၣ်မၤဘျာ လဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျူးဘၣ် ဖဲဖဲထူဒိၣ်မးလီၤ. မံၤနံၤအိတ်ဖျိုင်ဆၢဂ့ၤ ကဟဲစိၣ်န့ၢ်န့ၣ် တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ, တၢ်အိတ်ဆူၣ်အိတ်ခါ, တၢ်သုၣ်ပံးသးညီ, တၢ်သုၣ်မံးသးမုၢ် ဒီး ကမၤလၢကပီၤဘၣ်ယွၤ လၢတၢ်အိတ်မူပူၤ အါန့ၢ်အန့ၣ် ဂံၢ်ထီၣ်ဒူးထီၣ်ဘၣ် ယွၤအဘျူးထူးဖိုင်တီၤ တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါတဖၣ် လၢတၢ်အိတ်မူဆူညါ ယုၢ်ဒီး ဟံၣ်ဖိယိဖိ ပုၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးန့ၣ်ကိးဂၤန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်ကရူးလုကပီၤ ချူးန့ၢ်နံၤအိတ်ဖျိုင်ဆၢဂ့ၤ ပုၤထီၣ်(၂၄)န့ၣ်, ဖဲ(၁၀.၂.၂၀၂၁)န့ၣ်အယိ စံးဘျူးယွၤဒီး ဟ့ၣ်မၤဘျာ လဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျူးဒီး ဆၢဂ့ၤဘၣ် ပဒီပုၤဝဲၢ်မုၢ်လၢ မံၤနံၤအိတ်ဖျိုင်ဆၢဂ့ၤတဘျီအံၤ ကဟဲစိၣ်န့ၢ်န့ၣ်တၢ်သးခု, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအသိ, နကပုၤဒီးတၢ်အိတ်ဆူၣ်အိတ်ခါ လၢနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး, ယွၤကပၤဆုၢ်န့ၣ် လၢနတၢ်လဲၤကျဲ, ပူၤဖျဲးဒီး တၢ်လုပစိအါမံၤဒီး ကဲထီၣ်ဖိလုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်လၢဖိၢ်ပံၢ်, ဒုၣ်ဖိထၢဖိအဂီၢ် ထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုဂံကညီဘုရားထံခဝေရရှာန် လါမာရှား ဝဲလီပုဂံမာတၢ်ဖိတဖၣ် သၢသီတၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်



မ့ၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဘျူးအဖီၣ်အယီၤ ပုဂံကညီဘုရားထံခဝေရရှာန် ဝဲလီပုဂံမာသကိးတၢ်တဖၣ် ကမၤဘၣ် (၃)သီ တၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ် ဒီး တၢ်ဘိထုကဖၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ စးထီၣ်ဖဲ (၇.၃.၂၀၂၁) ဟါ (၆:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် တူၤ (၁၀.၃.၂၀၂၁) ဟါ (၆:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် ဝဲလီပုဂံ ဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ (၇.၃.၂၀၂၁) အဟါတၢ်အိးထီၣ် တၢ်ဘိထုကဖၣ်တၢ်ကျဲၤ န့ၣ် ပုဂံဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ကကီၣ်ထူ (ပုၤဟၤစ့), ပုၤ ဘိထုကဖၣ် မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်လုထူ (န့ၣ်ရဲၣ်သယံ) ဒီး သရၣ်ယွၤဒုးမု (န့ၣ်ရဲၣ်) ဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုၣ်တၢ် အိၣ်တၢ်ထုကဖၣ်(၃)သီအတီၢ်ပူၤ ပအိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိသကိး လံာ် စီဆံၣ်ကိးဂီၤဒဲး ဒီးပုၤလၢအသိၣ်လိန့ၣ်လံာ်စီဆံၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ(၁) သး အတၢ်ဒုး လၢ သရၣ်ဒိၣ်အဲးဒတး (၂) တၢ်ထုကဖၣ်အသန့ၣ် ဖဲ ထံကီၢ်တၢ်နးတၢ်ဖီၣ်အကတီၢ် လၢသရၣ်စၢလမိၣ်ဒီး(၃) ပုၤခရံၣ် ဖိအတၢ်အိၣ်မုၢ်ဒီးတၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ထုကဖၣ် လၢသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီး ကထာၣ်ဖိဂီၤ န့ၣ်လီၤ. လၢသၢသီအတီၢ်ပူၤ ပဘိထုကဖၣ်သကိး လီၤလီၤဆီဆီ လၢခ့ၤခါထံကီၢ်တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မာ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကီၢ်အ ဘၣ်(၂၀)အဂီၢ်, ကညီဖိလၢဟီၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်အဂီၢ်ဒီး ပုၤဆူးပုၤဆါ တဖၣ်အဂီၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.



လၢသၢသီအတီၢ်ပူၤ ခဝေရရှာန်ဝဲလီပုဂံမာတၢ်ဖိတဖၣ် ဖးဖျိသကိးလံာ်စီဆံၣ်ဒိတဘၣ် ဒ်လံာ်စီဆံၣ်လၢအဘၣ်တၢ်နီၤလီၤ တဖၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤဘၣ်တၢ်မၤကတၢ် က့ၤလၢ တၢ်ဟံးစီဆံၣ်သးတၢ်ဘိဖဲ (၁၀.၃.၂၀၂၁) ဟါ ဒီးလၢ တၢ်ဟံးစီဆံၣ်သးတၢ်ဘိကတီၢ် ပုၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဝဲသ ရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်လၢဂံၢ်ဝါ, တၢ်ဟံးစီဆံၣ်သးတၢ်ထုကဖၣ်လၢသ ရၣ်ဒိၣ်အဲးဒတးဒီးပုၤလၢအဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်က့ၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ် ယွၤဒုးမုန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအပူၤ ပုၤမာတၢ်ဖိလၢအအိၣ် ဆိးဖဲ (၃၃၆) ဘိၣ်ဘျူးကျဲၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, (၁၂၁ ယ) မ့ၢ်ယဲၤကီၣ်စွၢ်ကျဲၤ အလုၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, အ့စ့ၣ်ဒီး တက့ၣ်ကလံာ်ထံးတဖၣ် တနီၤဟံးဖီၣ် ထီၣ်သးဖဲ ခဝေရရှာန်န့ၣ်(၁၀၀) တၢ်စံးဘျူးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဒီး ဟံး ဟံးဖီၣ်ဘိသကိးဖဲန့ၣ် အိၣ်ဝဲ(၂၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမာတၢ်ဖိလၢ အဟံးစီဆံၣ်ထီၣ်သးတညီတဖၣ် လၢသးတဖျၢၣ်ယီၤဒုၣ်တၢ်အိၣ် ဒီးဘိထုကဖၣ်သကိးလၢအဟံးစီဆံၣ်လၢ (၃)သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ် လီၤ. ပစံးဘျူးဘၣ်ပုၤမာသကိးတၢ်ကိးဂၤ, ပုၤလၢဆိၣ်ထွဲတၢ် ကိးဂၤ လၢသုတၢ်မၤသကိး လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤအ ယီၤန့ၣ်လီၤ.



■ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်လုထူ

တၢ်စံးဘျးဆာဂု

သရၢ်ဒိၣ်ဘဲကဲမဲလ့ ဖျါထီၣ်လံာ်စီဆံ့ကို ပံာ်ထီၣ်(၅၀)န့ၣ်, ဝဲ(၂၄.၂.၂၀၂၁)န့ၣ်
ဒီး ချးန့ၣ်န့ၣ်အိၣ်ဖျါဆာက့ၤ ပံာ်ထီၣ် (၇၃)န့ၣ်, ဝဲ (၂၆.၂.၂၀၂၁)န့ၣ်အထိ စံးဘျးယွၤ
ဒီးဟ့ၣ်မၤဘျး လဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.



ပဆာဂုၤဘၣ် သရၢ်ဒိၣ် လၢကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွၢ်, ပံာ်ဒီးယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအသိ, က
ချးန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်သးခု အါန့ၣ်အန့ၣ် ဒီးမူမၤလၢကပီၤဘၣ်ယွၤ, လၢယွၤအတၢ်မၤအပူၤ က
ပံာ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်, ယွၤအတၢ်န့ၣ်ကျဲကအိၣ်ဒီးန့ၣ်ထီၣ်, မၤသကိးဘၣ်တၢ်လၢယွၤ
ဘီမုၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤ အါန့ၣ်အန့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.



သရၢ်ဒိၣ်လွၢ်ထူ ဒီးသရၢ်မုၢ်လုလုသဲး တၢ်ဖျါပံာ်ထီၣ် (၂၅)န့ၣ်, ဝဲ(၃၀.၃.၂၀၂၁)န့ၣ်,
အထိ စံးဘျးယွၤဒီး ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလီၤဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ် သရၢ်ဒိၣ် ဒီးအမၤ လၢစံးဘျးယွၤအထိလီၤ. မိနဲၤသးခုတၢ်အံၤ က
ဟဲစီၣ်န့ၣ်သု တၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါ, တၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပံာ်, ယွၤအတၢ်အံၤတၢ်ကွဲကဟၢသုထီၣ်, သုက
ပူၤဖျဲးဒီး တၢ်ဆူးအာဆါသီ, သုတၢ်အိၣ်မူကယံလၢလၢယွၤဒီးပုၤကညီအမံၤညါ, ဝိလၢယွၤဟ့ၣ်
သါသုကိးဂၤကမ့ၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ, လၢယွၤဘီမုၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤပုၤသုကမုၢ်လၢသးခု ဒီးစံးဘျးဘၣ်ယွၤ
ထီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.

ဖံအဲလဲးစဘဲၣ်ရွၢ်ခဲ(ကိး) ဖံဖိဒွ လဲၤပူၤကွၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ခိၣ်အထိဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ် လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်
အိၣ်အအါ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.



ပဆာဂုၤဘၣ်ဟံၣ်ဖိယီဖိကိးဂၤ မိယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤကဘၣ်လၢ်သု, သုတၢ်လီၤဖျါလီၤဟီၣ်တဖၣ်
ယွၤကမၤပံာ်က့ၤသု, သုကပံာ်ဂံၢ်ပံာ်ဘါ, မိၢ်တဂၤအံၤအတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါအတၢ်အံၤတၢ်ကဟုကယံတဖၣ်
ကအိၣ်လၢသုသးကံၢ်ပူၤ, သုကပံာ်ဒီးတၢ်အံၤတၢ်ကွဲ, တၢ်ယူတၢ်ဖိး, ယွၤအမံၤကလဲၤတၢ်ဒီးသုထီၣ်,
အိၣ်မူမၤလၢကပီၤဘၣ်ယွၤထီၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ် တၢ်သးဘီ သရၢ်အဲၣ်ကီၢ် လဲၤပူၤကွၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ခိၣ်အကီၢ် သရၢ်မုၢ်နီၣ်မုၢ်ပြီ
ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယံၢ်ကလးဘး တီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဒီး ဆာဂုၤဘၣ် သရၢ်မုၢ်လၢ ကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွၢ်, ပံာ်ဂံၢ်ပံာ်ဘါ, သးသမူတၢ်
လဲၤကျဲဆူညါ ယွၤကလဲၤတၢ်ဒီးန့ၣ်, ကသ့ၣ်မံသံမံဘၣ်ဒီး န့ၣ်ဖိထၢဖိတဖၣ်, ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤ
ကဘၣ်လၢ်န့ၣ်ထီၣ် ယုၢ်ဒီး ဝိလဲၤကိးဂၤတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဘၣ် မိပါအကီၢ် သရၢ်မုၢ်ကပီၤဆံ့ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
ပစံးဘျးဒီး ဆာဂုၤဘၣ် သရၢ်မုၢ်ကပီၤဆံ့ဒိၣ်မးလီၤ. ပဆာဂုၤဘၣ်န့ၣ်လၢ မိယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤ ကဘၣ်လၢ်န့ၣ်, နကပံာ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်
မံသးမုၢ်, ယွၤကမၤပုၤန့ၣ် နတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်, နကပူၤဖျဲးဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီတဖၣ်, မိပါအတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါတဖၣ် ကအိၣ်ဒီးန့ၣ်, အိၣ်မူ
မၤလၢကပီၤဘၣ်ယွၤ ယုၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.

တၢ်စံးဘျူးဆာဂုၤ

လံာ်ဖီနီၤနီၣ်ဘၢၣ်လု ချူးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤ ဖဲ(၄.၂.၂၀၂၁)နံၤ, ပဲၤထီၣ်(၉)နံၣ်, စီၤက့ၣ်လု ချူးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤ ဖဲ(၂၄.၅.၂၀၂၁)နံၤ, ပဲၤထီၣ်(၁၁)နံၣ်, နီၤလၢပဲၤဖီ ချူးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤ ဖဲ(၁၅.၃.၂၀၂၁)နံၤ, ပဲၤထီၣ်(၄)နံၣ် ဒီး စီၤဒုဘူးဆာကပီၤ ချူးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤ ဖဲ(၃.၄.၂၀၂၁)နံၤ, ပဲၤထီၣ်(၃)နံၣ်အယီၤ ဖဲသ့ၣ်စ့ဖီ ဟ့ၣ်မၤဘျုးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပဆာဂုၤဘၢၣ် ဖီမုၢ်ဖိခွါတဖၣ် လၢအချူးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤကိးဂၤ မံၤနံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆာက့ၤတဝီအံၤ ကဟံၣ်န့ၢ်သု တၢ်ဘျူးတၢ်ဖီၣ်, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွါ, တၢ်သ့ၣ်သးခု, တၢ်အိၣ်တၢ်ကဟုကယၢ်, သုကအိၣ်ထီၣ်ဘၢၣ်လၢ တၢ်ပၤတၢ်ဆာလၢအဂ့ၤအဝါ, သုကမ့ၢ်ဖိလၢအကူၣ်ဘၢၣ်ကူၣ်သ့ ဒီးမၤလၢပဲၤဘၢၣ်ဖီၣ်ဟံၣ်, န့ၣ်ထၢအတၢ်လိၣ်ဘၢၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.



လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဘၢၣ် ဖုသရၣ်ကလဲးစတီ အဂီၢ် ဟံၣ်ဖီယီဖိတဖၣ် ဟ့ၣ်မၤဘျုးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
ပစံးဘျူးဘၢၣ် ဟံၣ်ဖီယီဖိကိးဂၤဒီး ပဆာဂုၤသု မံၤယုၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ကဘၢၣ်လၢသု, သုကပဲၤဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွါ, တၢ်လၢသုလိၣ်ဘၢၣ်တဖၣ် ယုၤကမၤပဲၤန့ၢ်သု, သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ဖုအတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါဒီးအိၣ်မူကဲဘျူးဘၢၣ်ကိးဂၤတက့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဘၢၣ် ဖုသရၣ်အိၣ်ခွါအဂီၢ် ဟံၣ်ဖီယီဖိတဖၣ် ဟ့ၣ်မၤဘျုးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
ပစံးဘျူးဘၢၣ် ဟံၣ်ဖီယီဖိ လၢအဟ့ၣ်မၤဘျုးတၢ်အယီၤလီၤ. ပဆာဂုၤဘၢၣ်သုကိးဂၤ မံၤယုၤကဆိၣ်ဂ့ၤဘၢၣ်သု, သုကအိၣ်ကူးအိၣ်ပဲၤ, သုကပူၤဖျဲးလၢတၢ်ကီခဲတဖၣ်, သုကသ့ၣ်မံၤသးမုၢ်, သုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွါဒီး မူလၢကပီၤဘၢၣ်ထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဖီၣ်သ့မ့း လဲၤပူၤကွံာ်ဟီၣ်ခိၣ် ပဲၤထီၣ် (၇)နံၣ် အယီၤ သရၣ်မုၢ်ဆၢၣ်စ့ ဟ့ၣ်မၤဘျုးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
ပစံးဘျူး သရၣ်မုၢ်ဆၢၣ်စ့ လၢအဟ့ၣ်မၤဘျုးတၢ်အယီၤ ဒီး ပဆာဂုၤဘၢၣ်နၤ လၢနကပဲၤဒီး ယုၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွါလၢနီၤခိၣ်သး, လၢတၢ်အိၣ်မူပူၤ သ့ၣ်ဖဲသးညီဘၢၣ်ထီၣ်ဘိ, ယုၤကမၤပဲၤန့ၢ်ဘၢၣ် နတၢ်လီၤဖျဲၣ်လီၤဟံၣ်ကိးမံၤ ဒီးစံးဘျူးဘၢၣ်ယုၤ ယုၤဒီးန့ၣ်ဖိထၢဖိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆာဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.

တၢ်အိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ

လၢအဆိ သးအိၣ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ် ပုၤကညိဘျၢထံ ခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤ, မိယွၤပကစၢ် အတၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ အိၣ်အအါ ကလီၤဘၣ်လၢသ့ဝဲကိးဂၤအလီၤ ထူးထူး တီၤတီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ဒီပုၤဝဲၤယွၤအပုၤမၤသကိးတၢ် ပုၤကညိဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤသ့ၣ်ဒၣ် ဒ်ပသ့ၣ်ညါ တ့ၢ်လံၤအသိး တနံၣ်အံၤ ဒီဖျိ Covid-19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ အတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ကံးဒီး အတၢ်ဆိၣ် သနံးအယိ ပုၤကညိဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီ လၢပကသးကျဲၤ မၤအီၤဖဲ, လါဒိၣ်စ့ဘၣ်(၃၀)သီ, (၂၀၂၀)နံၣ်တုၤ လါယနူၤအါရံၤ (၃)သီ, (၂၀၂၁)နံၣ်, ဝဲ တၢ်အဲၣ်, ကီၢ်ဒဝဲၣ်ဘျးအံၤပသးကျဲၤမၤအီၤတသ့လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ပုၤကညိ ဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ကမံးတံၢ်မၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိး လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဝဲၤ စံၣ်ညိၣ်အၢၣ်လီၤသကိး လၢ ခဝုၣ်ရၢၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီအံၤ ကဘၣ်တၢ်ဆိတလဲ သးကျဲၤက့ၤအီၤ ဒ်လံၤအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

- ▶ တၢ်ဆၢကတီၢ် - တယၢ်ဟ် လၢကမ့ၢ်ဝဲ ဖဲ လါဒိၣ်စ့ဘၣ် (၂၉) သီ, (၂၀၂၁)နံၣ် တုၤလါယနူၤအါရံၤ(၂)သီ, (၂၀၂၂)နံၣ်.
- ▶ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ - ဝဲတၢ်အဲၣ်, ကီၢ်ဒဝဲၣ်ဘျး
- ▶ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် - ကမ့ၢ် ဒ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢဘၣ်တၢ်ယုထၢ ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါ တ့ၢ်အီၤလၢ (၂၀၂၀)နံၣ်အဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယုသက့ၢ်ကညးဘၣ်စ့ၢ်ကိး ပုၤကညိဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤ လၢကသ့ၣ်နီၣ်ထုကဖၣ် အါအါ ဒ်သိးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ကအိၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲ ဒီး ပကသးကျဲၤမၤဘၣ် ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီအံၤ ပဲၤဒီးယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, ဒ်တၢ်သးကျဲၤတီၢ်ဟ်အီၤအသိး ကသ့ဝဲ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမူ
နံၣ်ခွဲၣ်
ပုၤကညိဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်

တၢ်ဘၣ်ဘၣ်က့ၤ (၂၀၂၁) နံၣ် လိၣ်နံၣ်လိၣ်လါ

ထုၣ်(ထုၣ်)-သ့ၣ် ၂၇၆ နံၣ်							MARCH 2021							သ့ၣ် ၂၇၆ - တလိၣ်							
မုၢ်ဒီး SUN တနင်္ဂနွေ	မုၢ်အင်္ဂါ MON တနင်္လာ	မုၢ်ဗုဒ္ဓါ TUE မတ်	မုၢ်ဗျာ WED ဗုဒ္ဓ	မုၢ်လၢင် THU ဩဂုတ်	မုၢ်မိး FRI သောကြာ	မုၢ်ဆူ SAT စနေ	မုၢ်ဒီး SUN တနင်္ဂနွေ	မုၢ်အင်္ဂါ MON တနင်္လာ	မုၢ်ဗုဒ္ဓါ TUE မတ်	မုၢ်ဗျာ WED ဗုဒ္ဓ	မုၢ်လၢင် THU ဩဂုတ်	မုၢ်မိး FRI သောကြာ	မုၢ်ဆူ SAT စနေ	မုၢ်ဒီး SUN တနင်္ဂနွေ	မုၢ်အင်္ဂါ MON တနင်္လာ	မုၢ်ဗုဒ္ဓါ TUE မတ်	မုၢ်ဗျာ WED ဗုဒ္ဓ	မုၢ်လၢင် THU ဩဂုတ်	မုၢ်မိး FRI သောကြာ	မုၢ်ဆူ SAT စနေ	
		၁	၂	၃	၄	၅	၆				၁	၂	၃	၄	၅	၆					
၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀	၂၁	၂၂	၂၃	၂၄	၂၅	၂၆	၂၇	၂၈
၂၉	၃၀	၃၁																			
၃၂	၃၃	၃၄	၃၅	၃၆	၃၇	၃၈	၃၉	၄၀	၄၁	၄၂	၄၃	၄၄	၄၅	၄၆	၄၇	၄၈	၄၉	၅၀	၅၁	၅၂	၅၃

☀ (၂၀၂၁) နံၣ် လါအ့ၣ်(၁၁) သီ ထီလၣ်မုၢ်နံၣ်
 ဝံသးစူၤဘၣ်က့ၤလၢ
 လါမၢ်ရး (၂၇) သီ, ထီလၣ်မုၢ်နံၣ်,

☀ လါအ့ၣ် (၁၈) သီ ခရံၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤမုၢ်နံၣ်
 ဝံသးစူၤဘၣ်က့ၤလၢ
 လါအ့ၣ်(၄) သီ, ခရံၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤမုၢ်နံၣ်
 န့ၣ်တက့ၢ်.